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De algemene commissie voor Wonen en Rijksdienst heeft enkele vragen 
en opmerkingen over de brief van de Minister voor Wonen en Rijksdienst 
betreffende het Voorstel aanpassing Europese richtlijn 2010/31/EU 
Energiebesparing gebouwen (COM (2016)765). 
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1. Inbreng VVD-fractie  

De leden van de VVD-fractie hebben kennis genomen van het voorstel 
over de aanpassing Europese richtlijn 2010/31/EU Energiebesparing 
gebouwen (COM (2016)765). Hoewel er tijden verschillende Energieraden, 
formeel en informeel, al gesproken is over deze richtlijn steunen de leden 
van de VVD-fractie dit schriftelijk overleg om hun zorgen te uiten over dit 
voorstel. Daarnaast hebben deze leden enkele vragen over het voorstel. 

Allereest zien de leden van de VVD-fractie graag uiteengezet wat de 
precieze inbreng van Nederland is geweest in de afgelopen Raadswerk-
groep. Deze leden lezen dat nog niet alle lidstaten een positieve positie 
hebben ingenomen over dit voorstel. Wat is de uiterste datum hiervoor en 
kunt u de Kamer informeren over welke groepen er met betrekking tot het 
voorstel zijn te onderscheiden en welke landen hier deel van uitmaken? 
De gedetailleerdheid van het voorstel geeft naar de mening van de leden 
van de VVD-fractie onvoldoende de mogelijkheid aan een lidstaat om zelf 
keuzes te maken. Daarnaast geeft dit niet de ruimte aan innovatie om met 
slimme oplossingen te komen. Zou u hierop kunnen reflecteren? De 
administratieve lasten die voortvloeien uit dit voorstel zijn ook redenen 
voor zorgen. Waar komen deze lasten te liggen en aan welke bedragen 
moet er worden gedacht? 

Bij nieuwbouw of grootschalige renovatie van de bebouwde omgeving 
moet er rekening gehouden worden met de verduurzaming. De energie-
transitie is in gang gezet en ook voor gebouwen moeten hiervoor 
ambitieuze doelstellingen worden nagestreefd. In het voorstel wordt 
gesproken over het installeren van infrastructuur voor elektrisch vervoer. 
Kunt u nog eenmaal toelichten waarom de Europese Commissie gekozen 
heeft voor deze vorm van nul emissie vervoer? Houdt deze stap niet de 
opkomst van andere duurzame vervoersmiddelen tegen? 

De leden van de VVD-fractie zijn kritisch op de remmende werking die dit 
voorstel kan hebben op de niet-residentiële bouw. De Europese Unie heeft 
in haar land-specifieke aanbevelingen 2016 geconcludeerd dat de geringe 
investeringen in de bouw samenhangen met marktonzekerheid en 
regelgevingsfactoren. Welke invloed heeft dit voorstel op de parkeergele-
genheid in de bebouwde omgeving? Kunt u daarbij ook ingaan op het 
effect op de niet-residentiële bouw, de kostenverhogingen en de realiseer-
baarheid van het voorstel voor nieuwbouwprojecten in bestaande wijken? 
Kunt u op het nieuwe voorstel reflecteren met in het achterhoofd de 
land-specifieke aanbeveling voor Nederland? Wat is het krachtenveld 
momenteel tussen de lidstaten: welke groepen zijn er te identificeren en 
welke landen maken daar deel van uit aangaande dit voorstel? 

De leden van de VVD-fractie lezen dat veel lidstaten in de Raadswerkgroep 
vragen hebben gesteld over het oogmerk en de reikwijdte van de bepaling 
betreffende de zogenoemde «slimheidsindicator». Op welke termijn 
verwacht u dat hierover meer duidelijkheid gegeven kan worden? Kunt u 
de Kamer op de hoogte houden van de ontwikkelingen in deze discussie? 
Graag ontvangen de leden van de VVD-fractie een toezegging van u dat u 
zal voorkomen dat de slimheidsindicator tot een extra energielabel leidt. 

De leden van de VVD-fractie zijn ook kritisch over het voorstel van de 
Europese Commissie over de energieprestatieverbetering of de 
hoeveelheid gegevens die vastgelegd moeten worden zoals energiever-
bruik voor en na een labelsprong. Graag ontvangen deze leden een 
toelichting op het huidige krachtenveld en uw inzet om te voorkomen dat 
een minimumenergielabelsprong vanuit Europa niet wordt opgelegd bij 
de uitbouw, herbouw of renovatie van een woning. Ook ontvangen deze 

2



leden graag een toelichting op het huidige krachtenveld: welke groepen 
zijn er te identificeren en welke landen maken daar deel van uit 
aangaande dit voorstel? Graag ontvangen de leden uw toezegging dat u 
zult voorkomen dat een minimumenergielabel vanuit Europa wordt 
opgelegd bij de bouw en verkoop van een woning. De leden van de 
VVD-fractie vragen u een eventuele uitkomst eerst voor te leggen aan de 
Kamer voordat u overgaat tot een akkoord. 

2. Inbreng D66-fractie  

De leden van de D66-fractie lezen dat er discussie is binnen de Raadswerk-
groep over of bepalingen inzake het installeren van infrastructuur voor 
elektrisch vervoer toe moeten zien op de aanleg van de volledige 
laadinfrastructuur, of dat basisinfrastructuur voldoende is. Wat is hierbij 
uw standpunt? 

De leden van de D66-fractie vragen in hoeverre u verwacht de gedetail-
leerdheid van de bepalingen voldoende te kunnen afzwakken om de 
meerwaarde op te laten wegen tegen de nieuwe regeldruk die deze 
richtlijn zou kunnen opleveren voor Nederlandse bedrijven en consu-
menten. Kunt u dit nader toelichten?
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